
Josef Semirád – stáž v Německu 
 

Byl jsem na stáži v Berlíně, hlavním městě Německa. Na stáž jsem se dostal díky mé škole: Střední 

průmyslová škola strojní a elektrotechnická a Vyšší odborná v Liberci. Celou stáž zprostředkovával 

program Leonardo da Vinci. 

Po příjezdu do Berlína jsme měli několik dní, abychom ho poznali a mohli si vyzkoušet cestovaní 

hromadnou dopravou. Pracoval jsem tam ve společnosti "NIKE Polnische Unternehmerschaft e. V."  

Začali jsme s předěláváním osvětlení v chalupě, pak jsme šli na jiné pracoviště, kde jsme tahali 

internetové kabely, přidělávali je ke stěně nebo zadělávali do lišt. Samotná společnost ale s 

elektrotechnikou neměla nic společného, jedná se o společnost, která je složená z podnikatelů. Pořádají 

různé projekty, jako jsou třeba výstavy. Jedná se o Polskou společnost, která se také zaměřuje na sloučení 

Polské komunity v Německu. My jsme dělali práce, které oni potřebovali. Třeba osvětlení v koupelně, 

kterou rekonstruovali. Z hlediska práce jsem se naučil celkem dost nových věci, prostě jak udělat osvětlení 

v celém objektu. 
Z jazykové stránky mi to velice pomohlo, když jsme se museli domlouvat na našich pracovních úkolech. 

Na způsobu provedení úkolu a v případech kdy to nešlo, tak jsme se museli domluvit, jak to udělat jinak. 

Bohužel jinak jsem v práci vůbec nemluvil, protože jsme dostali práci a dělali jí sami na jiném místě než 

ostatní. Rozšířil jsem si ale svojí slovní zásobu.  

Ubytování bylo ... špatné. Dostal jsem byt (což bylo super), bohužel ale s nepříjemnou a nekomunikativní 

bytnou, která prakticky jenom rozdávala zákazy. Někdy na začátku byla necelé dva týdny v nemocnici. 

Stravování jsme měli jinak než naši spolužáci v Irsku a Anglii. My jsme neměli polopenzi, dostali jsme 

Eura na ruku, které byli určené jen pro jídlo. Snídaně, obědy i večeře. Ostatní jako MHD, ubytování nebo 

cestu jsme měli uhrazenou předem. To vše jsme samozřejmě měli hrazené z grantu.  

Na stáž jsme se připravovali celý rok. Chodili jsme na pravidelné kurzy, které byli nad rámec vyučování. 

Učili jsme se zde věci ohledně mluvení v práci, nebo třeba návštěvu lékaře. Více jsme tam mluvili, než 

psali. Také jsme si řekli něco o Berlíně.  

V našem volném čase jsme to využili. První týden s námi byla paní učitelka, která nám pomáhala a 

pořádala výlety k památkám jako jsou: Brandenburská brána, Říšský sněm nebo třeba Checkpoint Charlie. 

Byli jsme pořád ve městě. Zašli jsme si dokonce do kina na německou komedii.  

Praxe mi byla celkem užitečná a určitě jsem se hodně osamostatnil. Pokud bych měl tuto stáž doporučit, 

určitě bych to udělal, ale změnil bych bydlení. 

 
 


